
  ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PL/2021/12 EL PLE 

 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 28 d’octubre de 2021 

Durada Des de les 9.30 fins a les 14.45 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Ángel Luis Guerrero Domínguez 

Secretària María Domingo García 

 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i cognoms Hi assisteix

……..746K Ángel Luis Guerrero Domínguez sí

……..138Q Cristina Ribas Ribas sí

……..347P Daniel Becerra Torres sí

……..927F Eduardo Sánchez Guzmán sí

……..042M Eva Ruiz Zamora sí

……..383E Francisco Vives Unanua sí

……..693B Francisco Javier Marí Álvarez sí

……..275K Josep Antoni Prats Serra sí

……..143V Josep Guasch Roig sí

……..719M Juan Francisco Ribas Vidal sí

……..655N María Guadalupe Nauda sí

……..116X María José Ribas Ribas sí

……..175J María Nieves Bonet Ribas sí
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……..594E María Ángeles Marí Suñer sí

……..918A Mónica Fernández Campos sí

……..516V Pedro Ribas Planells sí

……..802S Pilar Ribas Torres sí

……..329D Pino Vidal Ibáñez sí

……..256K Vicent Xavier Roselló Ribas sí

……..142M Vicente Juan Torres Ribas sí

……..308Q Vicente Roig Tur sí

ORDRE DEL DIA

A) Part resolutiva 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta de la sessió ordinària de 30 de setembre de 2021).

2. Expedient 10629/2021. Aprovació del model de control intern en règim de fiscalització i intervenció limitada 
prèvia de requisits bàsics.

3. Expedient 10547/2021. Concessió de felicitacions i condecoracions per a diversos membres del cos de la 
Policia Local de Sant Josep.

4. Moció presentada per escrit pel GPM per a la redacció d’un Pla integral de mobilitat i remodelació urbana a 
Sant Jordi de ses Salines.

5. Moció presentada per escrit pel GPM sobre el Conveni de carreteres.

6. Moció presentada per escrit pel grup VOX San José sobre dotació de boies de fondeig a les platges del TM de 
Sant Josep de sa Talaia.

7.  Moció presentada per  escrit  pel  grup PxE per  a  la construcció  de la prolongació del  carril  bici  previst  a 
l’avinguda de Vicent Serra i Orvay fins al final del c/ Gamba Roja a la platja d’en Bossa, mitjançant la construcció  
d’un pont per a bicicletes i  vianants sobre la carretera de l’aeroport  (E-20),  coincident amb els trams del c/ 
Gamba Roja en tots dos costats d’aquesta carretera.

B) Activitat de control 

8. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia.

9. Moció de control presentada per escrit pel GPM sobre la possible incompatibilitat de l’alcalde.

C) Precs i preguntes 

10. Precs i preguntes.

 

Una vegada verificada per la secretària la constitució vàlida de l’òrgan, el president obri la 
sessió i es delibera sobre els assumptes inclosos a l’ordre del dia.

Es presenten dos mocions amb caràcter d’urgència:

- Moció presentada conjuntament pels  grups municipals  PSOE, GPM, UNIDES PODEM, 
CIUDADANOS, ARA EIVISSA i PxE, sobre donar suport a l’illa de La Palma.

- Moció presentada pels grups PSOE i UNIDES PODEM sobre la irresponsabilitat de càrrecs 
públics del Partit Popular davant la recollida de firmes dels propietaris dels apartaments Don 
Pepe.
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Aquestes Mocions passen a ser els punt 8 i 9, respectivament, de l’acta, i els que figuren a 
l’ordre del dia com a 8, 9 i 10 passen a ser els punts 10 i següents de l’acta.

 

A) PART RESOLUTIVA 

 

1. Aprovació de l’acta de la sessió anterior (acta de la sessió ordinària de 30 de 
setembre 2021)

La  Secretaria  informa  de  l’existència  d’un  error  en  el  punt  2  de  l’ordre  del  dia, 
expedient 9259/2021.

L’error advertit es troba en el paràgraf 6: on diu María Ángeles Suñer Marí, ha de dir 
María Ángeles Marí Suñer, i en el paràgraf 8: on diu Maria Àngels Sunyer Marí, ha 
de dir María Ángeles Marí Suñer.

No havent manifestat els regidors ni regidores assistents cap objecció ni rectificació a 
la redacció de l’acta de la sessió ordinària de 30 de setembre de 2021, l’alcalde la 
declara aprovada amb les rectificacions abans detallades. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=1

FELICITACIÓ PEL NOMENAMENT DEL NOU BISBE D’EIVISSA 

Després de l’aprovació de l’acta l’alcalde, en nom de tota la corporació, vol manifestar 
la  més sincera felicitació  al  sacerdot  Sr.  Vicente  Ribas Prats,  nomenat  recentment 
Bisbe d’Eivissa. 

2. Expedient 10629/2021.  Aprovació del  model de control intern en règim de 
fiscalització i intervenció limitada prèvia de requisits bàsics

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 15, en contra: 0, abstencions: 6, absents: 0

 
Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa Especial de Comptes i Hisenda.

Sotmesa  la  proposta  a  votació,  per  15  vots  a  favor  (8  del  PSOE i  3  d’UNIDES 
PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 6 abstencions (5 del 
GPM i 1 de VOX), és a dir, per majoria absoluta del nombre legal de membres de la 
corporació, s’ACORDA: 

PRIMER. Aprovar la substitució de la fiscalització prèvia dels drets i ingressos de la 
Tresoreria de l’entitat local i els seus ens dependents amb pressupost limitador, si és 
el cas, pel control inherent a la presa de raó en comptabilitat, com a procediment per 
a l’exercici de la funció interventora sobre els seus drets i ingressos, en els termes 
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que preveu l’article 9.1 del RD 424/2017.
 
SEGON. Aprovar el règim de fiscalització i  intervenció limitada prèvia de requisits 
bàsics sobre despeses i obligacions per a l’exercici de la funció interventora a l’entitat 
local i els seus ens dependents amb pressupost limitador, si escau, en els termes 
previstos a article 13 del RD 424/2017.
 
TERCER. Aprovar  els  tipus  de  despeses  i  obligacions  sotmeses  a  fiscalització  i 
intervenció limitada prèvia en règim de requisits bàsics que es concreten a l’annex I 
d’aquest acord, que en formen part a tots els efectes legals, i que engloben tots els 
tipus de despeses i obligacions amb efectes pressupostaris, a excepció d’aquells als 
quals sigui aplicable el règim ordinari de fiscalització i intervenció prèvia.

QUART. Aprovar els requisits bàsics adaptats a l’acord del Consell de Ministres de 
30 de maig de 2008, actualitzat per acord d’1 de juliol de 2011, i a l’acord del Consell 
de Ministres de 20 de juliol de 2018, a comprovar en l’exercici de les actuacions de 
fiscalització  i  intervenció  limitada  prèvia  en  règim  de  requisits  bàsics,  que  es 
concreten en l’annex II d’aquest acord, que en formen part a tots els efectes legals.
 
CINQUÈ. Aprovar  que  qualsevol  altra  tipologia  de  despesa  no  enumerada 
expressament a l’annex I també estarà sotmesa a fiscalització i intervenció limitada 
prèvia de requisits bàsics, i se n’hauran de comprovar els extrems generals regulats 
en el RD 424/2017.
 
SISÈ. Deixar sense efectes, a partir de l’entrada en vigor d’aquest acord, qualsevol 
altra  disposició  de  l’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia,  en  tot  allò  que 
contradigui els presents acords en matèria de control intern.
 
SETÈ. El present acord serà vigent des de l’endemà de la publicació en el  Butlletí 
Oficial de les Illes Balears i fins a la derogació expressa.
 
VUITÈ. Publicar el present acord i els annexos (annex l i annex ll) en el Butlletí Oficial 
de les Illes Balears.

En el debat hi han intervengut el Sr. Roselló, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, del GPM; 
el  Sr.  Becerra,  de CIUDADANOS; el  Sr.  Prats,  d’ARA EIVISSA; la Sra.  Vidal,  de 
VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les  deliberacions  i  intervencions  produïdes  en  aquest  punt  es  poden  consultar  a  l’enllaç  següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=2

 

3.  Expedient  10547/2021.  Concessió  de  felicitacions  i  condecoracions  per  a 
diversos membres del cos de la Policia Local de Sant Josep

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la proposta que consta a l’expedient i que ha estat dictaminada per la Comissió 
Informativa de Serveis Generals

Sotmesa la  proposta a votació,  per  21 vots a favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), és 
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a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA:
 
1.- Atorgar la Condecoració de la Creu al Mèrit Policial amb distintiu verd, blanc i 
felicitacions  de l’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia,  pels  actes relatats  a la 
proposta que es troba a l’expedient municipal, als següents agents de la Policia Local 
d’aquest Ajuntament: 

Proposta 1: felicitació pública de l’Ajuntament:

D. Jesús Ramón Herrera Olivencia, amb DNI 41446122F

D. Javier Serra Miguel, amb DNI 41455110W

 

Proposta 2: Creu al Mèrit Policial amb distintiu verd:

D. Jesús Ramón Herrera Olivencia, amb DNI 41446122F

D. José Luis Guasch Escandell, amb DNI 46950668D

 

Proposta 3: felicitació pública de l’Ajuntament:

D. Jaime Ramón Tur, amb DNI 47250465R

D. David Marín Rivallo, amb DNI 46946134Y

 

Proposta 4: felicitació pública de l’Ajuntament:

D. Javier Serra Torres, amb DNI 41456312P

D. Javier Gabaldón Riera, amb DNI 41461614C

 

Proposta 5: felicitació pública de l’Ajuntament:

Empresa de transports Joan Bufí

 

Proposta 6: Creu al Mèrit Policial amb distintiu blanc (15 anys de servei):

D. Jesús González Pérez, amb DNI 46956608S 

 

 2. Publicar el present en el Butlletí Oficial de les Illes Balears.

 
3.  Comunicar  el  present  als  interessats  i  fer-los  saber  que  el  lliurament  de  les 
condecoracions es farà quan la  normativa i  les mesures sanitàries en matèria de 
COVID-19 ho permetin.
 
En el debat hi han intervengut la Sra. Ribas Torres, del PSOE; el Sr. Ribas Vidal, del 
GPM; la Sra. Ruiz, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de 
VOX; i el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions  i  intervencions produïdes en aquest  punt  es poden consultar  a  l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=3
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4. Moció presentada per escrit pel GPM per a la redacció d’un Pla integral de 
mobilitat i remodelació urbana a Sant Jordi de ses Salines

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 7, en contra: 11, abstencions: 3, absents: 0

Vista la moció presentada per la Sra. Bonet, del GPM, que ha estat dictaminada per 
la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“Tras ver el proyecto de creación de un carril bici y reordenación de la circulación en la calle Vicent  
Serra que el Ayuntamiento de Sant Josep ha presentado, vemos otra vez que este gobierno no tiene un 
plan. 

No estamos en desacuerdo de la creación de un carril bici en la zona de Sant Jordi, en especial de una 
vía que potencie la movilidad sostenible y una la zona deportiva y del Colegio hasta las cercanías de la  
plaza del pueblo, pero una vez más vemos con preocupación que la improvisación y las prisas, sólo 
crean un parche más en una zona ya de por si complicada, sin una visión global y sin un Plan Integral 
de Movilidad y Remodelación para todo el núcleo urbano de Sant Jordi. 

Hacer un carril bici en tramos de la calle donde no hay aceras, donde hay gran cantidad de vehículos 
aparcados o bien en los que actualmente ya solo hay una dirección, no lo vemos viable. 

Modificar direcciones de calles sin un plan previo de movilidad pensado y consensuado, no vemos el 
beneficio de dicho cambio. ¿Cómo pasara el servicio de recogida de residuos, transporte público o 
servicios de emergencia? ¿Tienen ya la planificación que dé respuesta a esta problemática y a la nueva 
realidad que Ustedes plantean? 

Estas actuaciones deben hacerse estudiando bien la incidencia para vecinos y comerciantes de la zona. 
Deben realizarse de manera participativa y con una visión, como ya hemos dicho, global, ya que la Calle 
afectada, Vicente Serra y Orvay, es la arteria principal del pueblo y se verán afectadas todas las calles 
del la zona centro, desde Can Belletorea hasta la antigua Carretera del Aeropuerto. 

Por todo lo expuesto y dada la importante y envergadura del proyecto, desde el grupo desde el Grupo 
Popular Municipal de Sant Josep de Sa Talaia, proponemos las siguientes propuestas de acuerdo: 

1. El Pleno del Ayuntamiento de Sant Josep de Sa Talaia acuerda aplazar el actual proyecto de Carril 
Bici de la Calle Vicente Serra y Orvay, a fin de poder realizar un Plan Integral de Movilidad de la zona 
urbana de Sant Jordi de Ses Salines. 

2.  El  Pleno  del  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de  Sa  Talaia  acuerda  instar  al  equipo  de  gobierno 
municipal, a realizar un plan de consulta con los vecinos y comerciantes de Sant Jordi previa a la 
ejecución del Plan Integral de Movilidad para conocer de primera mano las necesidades reales de la 
zona afectada. 

3.  El  Pleno  del  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de  Sa  Talaia  acuerda  instar  al  equipo  de  gobierno 
municipal, a la realización de un Plan Integral de Movilidad y Remodelación del Núcleo Urbano de 
Sant Jordi de Ses Salines. 

4.  El  Pleno  del  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de  Sa  Talaia  acuerda  instar  al  equipo  de  gobierno 
municipal, a  realizar exposición pública y consulta participativa del Plan Integral de Movilidad y 
Remodelación  del  Núcleo  Urbano  de  Sant  Jordi  de  Ses  Salines  antes  de  su  aprobación  y 
ejecución. 

5.  El  Pleno  del  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  de  Sa  Talaia  acuerda  instar  al  equipo  de  gobierno 
municipal, a presentar el proyecto redactado a la Oficina de Inversiones Estratégicas del Govern 
de las Illes Balears, con el fin de la consideración como Estratégico del Plan Integral de Movilidad y 
Remodelación del  Núcleo de Sant  Jordi  de Ses Salines para su  posible financiación con fondos 
Europeos.” 

Sotmesa a votació la proposta que a continuació es transcriu: 

1.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda ajornar l’actual projecte 
de carril bici del carrer de Vicent Serra i Orvay, a fi de poder realitzar un Pla integral 
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de mobilitat de la zona urbana de Sant Jordi de ses Salines.

2.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda instar l’equip de govern 
municipal a realitzar un pla de consulta amb els vesins i comerciants de Sant Jordi, 
previ  a  l’execució  del  Pla  integral  de  mobilitat,  per  conèixer  de  primera  mà  les 
necessitats reals de la zona afectada.
 
3.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda instar l’equip de govern 
municipal a la realització d’un Pla integral de mobilitat i remodelació del nucli urbà de 
Sant Jordi de ses Salines.
 
4.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda instar l’equip de govern 
municipal  a  realitzar  exposició  pública  i  consulta  participativa  del  Pla  integral  de 
mobilitat  i  remodelació  del  nucli  urbà  de  Sant  Jordi  de  ses  Salines  abans  de 
l’aprovació i execució.
 
5.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia acorda instar l’equip de govern 
municipal a presentar el projecte redactat a l’Oficina d’Inversions Estratègiques del 
Govern de les Illes Balears, amb la finalitat de la consideració com a estratègic del 
Pla integral de mobilitat i remodelació del nucli urbà de Sant Jordi de ses Salines pel 
possible finançament amb fons europeus.
 
Es rebutja per 11 vots en contra (8 del PSOE i 3 d’UNIDES PODEM), 3 abstencions 
(2 de CIUDADANOS i 1 d’ARA EIVISSA) i 7 vots a favor (5 del GPM, 1 de VOX i 1 de 
PxE).

En el debat hi han intervengut la Sra. Bonet, del GPM; l’alcalde, del PSOE; el Sr. 
Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; i el 
Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=4

 

5. Moció presentada per escrit pel GPM sobre el conveni de carreteres

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 9, en contra: 11, abstencions: 1, absents: 0

Vista la moció presentada per escrit  pel Sr.  Marí Álvarez, del GPM, que ha estat 
dictaminada per la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS

En fecha 14 de mayo de 2009 tuvo lugar la firma del convenio de colaboración entre el Ministerio de 
Fomento y el  Consell  Insular  de Ibiza en materia de carreteras,  modificado por  adendas de 18 de 
octubre de 2011 y 15 de diciembre de 2014.

En fecha 7 de febrero de 2018 tuvo lugar la reunión de la Comisión Bilateral Mixta de Programación, 
Seguimiento y Control del convenio en la que se puso de manifiesto la necesidad de tramitar una tercera 
adenda al convenio a fin de reajustar las anualidades supeditadas a las disponibilidades presupuestarias 
de cada ejercicio. Del mismo modo, se estimó conveniente prorrogar el convenio hasta el año 2021 ante 
la previsión de incidencias en el transcurso de las obras.
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Sea como fuere, lo cierto es que las obras contempladas en el mencionado convenio se han concluido 
en el  transcurso del  año 2020, siendo la única isla de Baleares que ha cumplido con su ejecución 
completa. Sin embargo, desde la firma de la última adenda no se ha modificado el convenio a fin de 
prorrogar su programación y justificar las actuaciones realizadas hasta la fecha. No obstante, no se ha 
sido convocada la Comisión Bilateral Mixta de Programación, Seguimiento y Control del convenio a fin 
de prorrogar su vigencia hasta el año 2021 ante la posibilidad de que existan incidencias que en la 
evolución de las obras.

Con intención de promover la convocatoria de la Comisión Bilateral Mixta de Programación, Seguimiento 
y Control del convenio, a los efectos de lo expuesto en el apartado anterior, el Consell Insular d’Eivissa 
se ha dirigido hasta en tres ocasiones distintas a la Subdirección General de Coordinación, dependiente 
de la  Dirección General  de Carreteras que finalmente aceptó reunirse una vez caducado de forma 
automática el convenio.

A pesar de todo lo anterior podría interpretarse que no existe la voluntad del Gobierno de España para 
acordar con el Consell Insular d’Eivissa la financiación de las carreteras de las isla si atendemos a lo 
que se desprende de los últimos Presupuestos Generales del Estado. Efectivamente, en la próxima ley 
de presupuestos que determinará la aportación directa del Estado en materia de inversión no existe 
dotación  presupuestaria  alguna  que  haga  pensar  que  los  convenios  de  carreteras  se  vayan  a 
materializar  en el  siguiente  ejercicio  económico,  dejando a  la  isla  de Ibiza  sin  financiación  para el 
mantenimiento y la mejora de sus carreteras, una de sus principales infraestructuras básicas.

Tampoco parece que haya voluntad de satisfacer los 16 millones pendientes del anterior convenio, ya 
caducado, pero que el Consell Insular d’Eivissa ha ejecutado en su integridad.

Ante la necesidad de que se aclare definitivamente en que situación queda el Consell Insular d’Eivissa 
en relación a la financiación de la red viaria de la isla d’Eivissa y atendiendo al interés municipal en este 
tipo de infraestructuras básicas el Grupo Popular Muncipal en el Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia 
de presenta la siguiente Moción:

1.-  El  Ajuntament  de Sant Josep de sa Talaia insta al  Gobierno del  Estado a liquidar los importes 
pendientes derivados de la ejecución del convenio ya vencido en materia de carreteras.
2.-  El  Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  insta  al  Gobierno  del  Estado  a  garantizar  en  los 
presupuestos previstos para el año 2022 dotación suficiente para la suscripción de un nuevo convenio 
con el Consell Insular d’Eivissa en materia de carreteras que cubra las necesidades de la red viaria 6.  
insular.” 
 
Sotmesa a votació la proposta que a continuació es transcriu:

1.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de l’Estat a liquidar els 
imports  pendents  derivats  de  l’execució  del  conveni  ja  vençut  en  matèria  de 
carreteres.

2.- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta el Govern de l’Estat a garantir en 
els pressupostos previstos per a l’any 2022 dotació suficient per a la subscripció d’un 
nou conveni amb el Consell Insular d’Eivissa en matèria de carreteres que cobreixi 
les necessitats de la xarxa viària insular.
 
Es rebutja per 11 vots en contra (8 del PSOE i 3 d’UNIDES POEM), 1 abstenció de 
VOX i 9 vots a favor (5 del GPM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE).

En el debat hi han intervengut el Sr. Marí Álvarez, del GPM; l’alcalde, del PSOE; el 
Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; la Sra. Vidal, de VOX; i 
el Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=5
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6. Moció presentada per escrit pel grup VOX San José sobre dotació de boies 
de fondeig a les platges del TM de Sant Josep de sa Talaia

Desfavorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 1, en contra: 20, abstencions: 0, absents: 0

Vista  la  moció  presentada  per  escrit  per  la  Sra.  Vidal,  de  VOX,  que  ha  estat 
dictaminada per la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓN DE MOTIVOS. 

A mediados de Abril se procedió a la retirada de los muertos de fondeo en la bahía de San Antonio de 
Portmay que corresponde al municipio de Sant Josep de, desde Port des Torrent hasta es Puetó. 

Iniciativa impulsada por el ayuntamiento de San Josep, alegando que “supone un riesgo ambiental y 
para la integridad de las personas, además de una apropiación de lo que es de todos por parte de unos 
pocos” según noticia del 19 de abril de 2021 de noudiari.es. Eivissa i Formentera. 

Se retiraron los muertos, de hoy para mañana y no se les dio ninguna alternativa a los damnificados, 
muchos  de  ellos  “josepins”,  siendo  en  su  totalidad,  embarcaciones  familiares  de  pequeña  eslora, 
destinadas a pesca recreativa o a la vela, amarradas en antiguos fondeos que pasan de generación en 
generación y cuya tradición marinera ibicenca se ha visto truncada por las administraciones. 

No olviden que el TM de Sant Josep no tiene puerto deportivo y era ese él único lugar donde se podían 
fondear embarcaciones con cierta seguridad. 

En su lugar, se han instalado boyas gestionadas por el Club Náutico de Sant Antoni, “Es Nautic”, y si se 
han  retirado  los  muertos  porque  las  embarcaciones  ensuciaban,  es  obvio  que actuales  también  lo 
hacen, o no?. 

Aunque, si que es cierto, que están más alejadas de la línea de costa, siguen habiendo embarcaciones 
fondeadas en el mismo lugar y en su mayoría de mayor eslora que las anteriores, embarcaciones que 
vienen de lejos y pernoctan pocos días en la bahía. En realidad, se dice que es por protección ambiental 
de la bahía pero lo cierto es que los muertos se han retirado para que una institución sin ánimo de lucro 
haga su negocio. 

El precio del fondeo en boya es prohibitivo y, además, estas son escasas, por lo que es bastante difícil  
que los antiguos usuarios de los muertos retirados puedan contratar este servicio. 

En la actualidad,  en Ibiza y Formentera,  a parte del  campo de boyas de la Bahía de San Antonio 
gestionado por el club náutico Es Nautic, se encuentran los campos situados dentro del ámbito del 
Parque Natural  de Ses Salines y  están  gestionados  por  la  Conselleria  Medi  Ambient,  agricultura y 
pesca, del Govern Balear, cuyo funcionamiento comienza el 1 de junio y termina el 30 de septiembre de 
cada temporada, no permitiendo el amarre por más de 5 días consecutivos, y son los siguientes: 
Boyas Espalmador 
Boyas caló de s’oli 
Boyas en Ses Salines 

Cada verano, miles de embarcaciones navegan por nuestras aguas, siendo imposible conseguir amarre 
como transeúnte, en los pocos puertos existentes y, además de por los precios abusivos de estos. Es 
muy difícil, también, el fondeo en boya, dada su escasez, viéndose obligadas a fondear con su ancla 
sobre arena, en perjuicio de su propia seguridad. Calas como Cala Tarida, Cala d’Hort, Porroig o Cala 
Jondal, son las calas donde se fondea el mayor número de barcos gracias a sus tenederos o fondos 
arenosos. 

Es el  interés de todos preservar las praderas de posidonia,  las cuales nos regalan nuestras aguas 
cristalinas famosas en el mundo entero. El gran número de calas y sus aguas transparentes, son el 
principal imán que atrae el turismo náutico, el cual goza de cierta salud en las nuestras islas. 

Visto que estas dos últimas temporadas turísticas afectadas por el Covid, el sector náutico no ha dejado 
de  funcionar,  aportando  ingresos  a  nuestra  comunidad,  lo  más  inteligente  por  parte  de  las 
administraciones sería fomentar y apoyar este sector, e introducir campos de boyas en varias de las 
calas, lo cual, protegería las praderas de posidonia, sobre todo de los fondeos de barcos de gran eslora 
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que son los más peligrosos. 

Por  todo  lo  anteriormente  expuesto,  el  grupo  municipal  VOX  en  Sant  Josep  eleva  al  pleno  del  
ayuntamiento para su consideración, el siguiente: 

ACUERDOS 

1. El pleno del Ayuntamiento de Sant Josep insta a las Consellerias de Medio Ambiente y territorio a que 
se instalen campos de boyas en las playas más protegidas, intercalando zonas de fondeo con boyas 
sobre posidonia y zonas con tenedero de arena para fondeo con ancla. 

2. Que se destinen unas boyas a embarcaciones de residentes de Sant Josep o que se les aplique un 
precio más económico a estos, dada la gran diferencia de precio existente con los amarres en zonas 
cercanas.” 

Sotmesa a votació la proposta que a continuació es transcriu:

1.- El Ple de l’Ajuntament de Sant Josep insta les Conselleries de Medi Ambient i 
Territori  que s’instal·lin  camps de boies a les platges més protegides,  i  intercalar 
zones de fondeig amb boies sobre posidònia i zones amb fons d’arena per a fondeig 
amb àncora.

2.- Que es destinin unes boies a embarcacions de residents de Sant Josep o que 
se’ls  apliqui  un preu més econòmic a aquestos,  atesa la  gran diferència de preu 
existent amb els amarraments a zones properes.
 
Es rebutja per 20 vots en contra (8 del PSOE, 5 del GPM, 3 d’UNIDES PODEM, 2 de 
CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 1 vot a favor de VOX.

En el debat hi han intervengut la Sra. Vidal, de VOX; el Sr. Guasch, del PSOE; el Sr. 
Roig, del GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i el 
Sr. Torres, de PxE.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=6

7.  Moció  presentada  per  escrit  pel  grup  PxE  per  a  la  construcció  de  la 
prolongació del carril bici previst a l’avinguda de Vicent Serra i Orvay fins al 
final del c/ Gamba Roja a la platja d’en Bossa, mitjançant la construcció d’un 
pont  per  a  bicicletes  i  vianants  sobre  la  carretera  de  l’Aeroport  (E-20) 
coincident  amb els  trams del  c/  Gamba Roja en tots  dos costats  d’aquesta 
carretera.

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment

Vista la moció presentada per escrit pel Sr. Torres, de PxE, que ha estat dictaminada 
per la Comissió Informativa de Territori i que a continuació es transcriu:

“ANTECEDENTS
Des de la construcció de la nova carretera de l’Aeroport, ara E-20 i EI-800, la trinxera realitzada per al 
seu traçat va tallar en dues parts el carrer de la Gamba Roja deixant al mateix temps incomunicat el 
nucli de Sant Jordi de la seva històrica platja, Platja d’en Bossa, de manera que difícilment es pot 
accedir a ella a peu o amb bicicleta.
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En multitud d’ocasions s’ha observat i comentat la necessitat de tornar a unir el nucli de Sant Jordi amb 
la platja, de manera que els vesins puguin de nou accedir a la platja caminant, sense haver de, primer, 
travessar perillosament la carretera de l’aeroport i, posteriorment, no disposar de voral o voreres al 
carrer de la Gamba Roja per a caminar amb seguretat per aquesta via.

D’altra banda, sense considerar les diverses passarel·les existents sobre la ronda E-10, també de 
titularitat del Consell Insular, la carretera EI-600 presenta des de la construcció del nou traçat almenys 
cinc passarel·les, coincidents amb les parades d’autobús, i dos passos per a vehicles, un elevat i un 
altre  baix  rasant,  per  al  canvi  de sentit  que, per  cert,  no donen servei  a cap nucli  de població  o 
agrupació d’habitatges. A més, el Govern dels Illes Balears va instal·lar sobre l’E-20 la passarel·la de 
Blanca Dona que va entrar en servei a l’octubre de 2015 a canvi de que el Consell Insular d’Eivissa es 
fes càrrec de la reparació de la segona rotonda d’Eivissa i de la carretera de Sant Josep; i ara tenim la  
recent  construcció  de  la  passarel·la  denominada  de  Puig  d’en  Valls  o  s’Olivera,  realitzada  ja 
directament pel Consell  Insular, amb un cost publicat d’adjudicació de 890.000 € i  notable impacte 
visual.

Tot això porta a considerar que, vistes les actuacions de les diverses administracions responsables de 
la carretera de l’Aeroport, en el sentit de tornar a unir físicament els nuclis escolars i de població que el  
traçat  de  la  carretera  E-20  va  separar  i  considerant  que  l’equip  de  govern  municipal  d’aquest 
Ajuntament va fer públic recentment el projecte de construcció d’un carril bici a discórrer principalment 
per l’Avinguda Vicente Serra i Orvay, unint els col·legis de Sant Jordi i Can Guerxo, considero que seria 
el moment apropiat per a proposar incorporar al projecte de carril bici la la prolongació del carril bici i  
voreres des del col·legi Sant Jordi fins al Carrer de la Gamba Roja en tota la seva extensió fins a la  
platja, salvant la bretxa de la carretera mitjançant la construcció d’un pont a càrrec del Consell Insular,  
tal com ha fet per als accessos a Sa Blanca Dóna i s’Olivera, el qual comportaria, en aquest cas, un 
impacte visual mínim atès que pot aprofitar-se l’altura de la trinxera per a fer únicament el tram del pont 
(mes ample que les passarel·les)  i  estalviar-se el  cost  de  les rampes d’accés  construïdes  en les 
passarel·les, tornant d’aquesta manera a unir el poble de Sant Jordi amb la seva platja.

Perquè es duguin a terme les actuacions descrites és pel que proposo al ple l’adopció dels següents

ACORDS

I. Ampliar el projecte existent d’unir els col·legis de Sant Jordi i Can Guerxo amb la Plaça de Sant 
Jordi mitjançant un carril bici, incorporant al mateix projecte la prolongació del propi carril bici i 
vorera des de l’escola de Sant Jordi fins al carrer de la Gamba Roja i en tota la seva extensió 
fins a la mateixa platja.

II. Traslladar els antecedents d’aquesta moció al Consell Insular i  sol·licitar-li  la construcció en 
2022 d’un pont sobre la carretera de l’aeroport, a l’altura del carrer de la Gamba Roja, que 
uneixi els dos trams d’aquest carrer i que tingui l’amplària suficient per al pas de vianants i carril  
bici coincident amb el traçat del projecte municipal.”

Sotmesa la  proposta a votació,  per  21 vots a favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de PxE), és 
a dir, per unanimitat dels membres de la corporació, s’ACORDA: 

1.- Ampliar el projecte existent d’unir els col·legis de Sant Jordi i Can Guerxo amb la 
plaça  de  Sant  Jordi  mitjançant  un  carril  bici,  i  incorporar  al  mateix  projecte  la 
prolongació del mateix carril bici i vorera des de l’escola de Sant Jordi fins al carrer 
de la Gamba Roja i en tota la seua extensió fins a la mateixa platja.

2.-  Traslladar  els  antecedents  d’aquesta  moció  al  Consell  Insular  i  sol·licitar-li  la 
construcció el 2022 d’un pont sobre la carretera de l’Aeroport, a l’altura del carrer de 
la  Gamba Roja,  que  uneixi  els  dos  trams d’aquest  carrer  i  que  tengui  l’amplària 
suficient  per  al  pas  de vianants  i  carril  bici  coincident  amb el  traçat  del  projecte 
municipal.

En el debat hi han intervengut el Sr. Torres, de PxE; el Sr. Ribas, d’UNIDES PODEM; 
la  Sra.  Bonet,  del  GPM;  el  Sr.  Becerra,  de  CIUDADANOS;  el  Sr.  Prats,  d’ARA 
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EIVISSA; i la Sra. Vidal, de VOX.

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=7

 

8. Moció d’urgència presentada conjuntament per escrit pels grups municipals 
PSOE, GPM, UNIDES PODEM, CIUDADANOS, ARA EIVISSA i PxE: sobre donar 
suport a l’illa de La Palma

Favorable Tipus de votació: unanimitat/assentiment
A favor: 21, en contra: 0, abstencions: 0, absents: 0

Sotmesa a votació la declaració d’urgència, per 21 vots a favor (8 del PSOE, 5 del 
GPM, 3 d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA, 1 de VOX i 1 de 
PxE), és a dir, per unanimitat, s’ACORDA tractar la moció en el Ple actual.

Moció sobre donar suport a l’illa de La Palma
“L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia amb La Palma”

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 20, en contra: 0, abstencions: 1, absents: 0

Vista la moció que a continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:
El passat 19 de setembre va començar el més terrible malson a l’illa de La Palma amb l’erupció del  
volcà de Cumbre Vieja.
La vida de moltes famílies ha quedat afectada per sempre. Les seves cases, els seus negocis, les seves 
escoles i parcs han quedat sepultats per sempre sota la destrucció de la lava. Fa més d’un mes que la 
situació desesperant que envolta aquest trist esdeveniment, ha destruït per sempre els somnis de la 
gent de La Palma.
Volem traslladar en aquest escrit tot el nostre suport, afecte i solidaritat amb els vesins i vesines de tots  
els pobles i municipis de l’illa de La Palma, així com el nostre més sincer reconeixement a les autoritats i  
cossos de seguretat que tant estan fent per la seguretat de la seva ciutadania.
Avui, mitjançant aquest document, traslladam la ferma intenció des d’aquest ajuntament, de donar tot el 
suport que calgui amb La Palma i la seva ciutadania i autoritats.
Quan sigui l’hora de tornar a construir els pobles, de recuperar la seva vida, de recompondre els carrers 
i ponts, l’Ajuntament de Sant Josep hi serà.
Per tot el que aquí s’exposa, els grups sota signants presenten la següent:

PROPOSTA D’ACORD:
1- L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  manifesta  la  seva  intenció  de  donar  el  suport 

necessari a les actuacions que ens permetin participar en el Pla especial per a la reconstrucció 
de La Palma que prepara el Govern central.

2- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia vol traslladar tot el seu suport a les persones que han 
hagut de sortir de les seves cases sense saber si hi podran tornar i, en especial, a aquelles que 
ja saben que les seves cases senceres, els seus carrers i places han quedat sepultades per 
sempre sota la lava.

3- L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  ofereix  tota  la  col·laboració als  Ajuntaments  dels 
municipis més afectats, des de la distància d’aquestes illes nostres, però amb tota la força que 
calgui per tal de poder ajudar, així com la possibilitat de realitzar actes i/o actuacions en benefici 
de l’illa de La Palma coordinades per l’Agrupació de Voluntaris de Protecció Civil municipal, fins i 
tot l’expedició de material i/o desplaçament de voluntaris i vehicles a La Palma per ajudar en les 
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tasques que els hi encomanin.
4- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia reconeix l’esforç i la dedicació de tots els cossos de 

seguretat, serveis d’emergències, persones que de manera solidària col·laboren cada dia amb 
les  persones  que  més  ho  necessiten,  autoritats  i  corporacions,  investigadors  i  mitjans  de 
comunicació. A tots ells, gràcies. 

5- Traslladar aquest escrit al Cabildo de La Palma per tal de posar-se a disposició de les autoritats 
d’aquella illa.”

Sotmesa la  proposta a votació,  per  20 vots a favor  (8 del  PSOE,  5  del  GPM, 3 
d’UNIDES PODEM, 2 de CIUDADANOS, 1 d’ARA EIVISSA i 1 de PxE) i 1 abstenció 
de  VOX,  és  a  dir,  per  majoria  absoluta  del  nombre  legal  de  membres  de  la 
corporació, s’ACORDA: 

1- L’Ajuntament de Sant  Josep de sa Talaia manifesta la intenció de donar el 
suport  necessari  a  les  actuacions  que  ens  permetin  participar  en  el  Pla 
especial per a la reconstrucció de La Palma que prepara el Govern central.

2- L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  vol  traslladar  tot  el  suport  a  les 
persones que han hagut de sortir de les seues cases sense saber si hi podran 
tornar i, en especial, a aquelles que ja saben que les seues cases senceres, 
els carrers i places han quedat sepultades per sempre davall la lava.

3- L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  ofereix  tota  la  col·laboració  als 
Ajuntaments dels municipis més afectats, des de la distància d’aquestes illes 
nostres, però amb tota la força que calgui per tal de poder ajudar, així com la 
possibilitat  de realitzar  actes  i  actuacions en benefici  de l’illa  de La Palma 
coordinades per l’Agrupació de Voluntaris de Protecció Civil municipal, fins i tot 
l’expedició de material i desplaçament de voluntaris i vehicles a La Palma per 
ajudar en les tasques que els encomanin.

4- L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia reconeix l’esforç i la dedicació de tots 
els  cossos  de  seguretat,  serveis  d’emergències,  persones  que  de  manera 
solidària  col·laboren  cada  dia  amb  les  persones  que  més  ho  necessiten, 
autoritats  i  corporacions,  investigadors  i  mitjans  de comunicació.  A tots  ells, 
gràcies. 

5- Traslladar  aquest  escrit  al  Cabildo  de  La  Palma  per  tal  de  posar-se  a 
disposició de les autoritats d’aquella illa.

En el debat hi han intervengut la Sra. Ribas Torres, del PSOE; el Sr. Roig, del GPM; 
el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA; i la Sra. Vidal, de 
VOX

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:

http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=8

9. Moció d’urgència presentada pels grups PSOE i UNIDES PODEM sobre la 
irresponsabilitat  de càrrecs públics del  Partit  Popular  davant  la recollida de 
firmes dels propietaris dels apartaments Don Pepe

Presentat aquest punt, es fa un descans de quinze minuts per tal d’estudiar la moció.
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Una vegada es reprèn la sessió es sotmet a votació la urgència.

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12, en contra: 9, abstencions: 0, absents: 0

Per 12 vots a favor (8 del PSOE, 3 d’UNIDES PODEM i 1 d’ARA EIVISSA) i 9 vots en 
contra (5 del GPM, 2 de CIUDADANOS, 1 de VOX i 1 de PxE), és a dir, per majoria 
absoluta del nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA tractar la moció 
en el Ple actual.

Moció sobre la irresponsabilitat de càrrecs públics del Partit Popular davant la 
recollida de firmes dels propietaris dels apartaments Don Pepe

Favorable Tipus de votació: ordinària
A favor: 12, en contra: 6, abstencions: 3, absents: 0

Vista la moció que a continuació es transcriu:

“EXPOSICIÓ DE MOTIUS:

Pels mals polítics  tot  s’hi  val.  Ara fa uns dies hem vist  amb alarma com algunes persones amb 
responsabilitat de govern se sumen una campanya per pressionar els i les treballadores  de 
l’Ajuntament de Sant Josep i forçar la institució a prendre una decissió il·legal, a prevaricar, en una 
acció que només es pot qualificar d’irresponsable. És un exemple de filibusterisme polític del més 
baix nivell, sense embuts.

La signatura de tants càrrecs d’un mateix partit  polític,  el  PP, no és innocent ni  és cap gest de 
solidaritat.  És un atac coordinat contra aquesta institució amb la finalitat  encoberta de desgastar 
aquest equip de govern. I en aquest atac demagògic de retruc, busquen obrir irresponsablement un 
conflicte institucional sense precedents a la nostra illa entre el Consell insular i dos municipis. Tot en 
un descabellat intent de crear la ficció que existeix un clima social que demana a aquest equip de 
govern prendre una decisió que suposaria ignorar l’ordenament jurídic i cometre una il·legalitat.

El  vicepresident  del  Consell  d’Eivissa  i  responsable  del  departament  de  Territori,  Mariano Juan 
Colomar; el conseller de Medi Ambient i regidor de Sant Josep, Vicent Roig; la consellera d’Hisenda, 
Maria Fajarnés, han signat una petició que diu, literalment:

«exigimos  al  Ayuntamiento  de  Sant  Josep  la  paralización  de  los  desalojos,  que  permita  la 
rehabilitación de los edificios y el regreso de los vecinos a sus viviendas». La seva intencionada 
ignorància  dels  límits  en  els  que  es  pot  moure  aquesta  Corporació  només  es pot qualificar de 
temerària i inconscient.

També ho ha fet, entre altres, la batlesa de Santa Eulària, Carmen Ferrer, el senador autonòmic José 
Vicente Marí Bosó i el diputat del Congrés Miguel Jerez. A tots ells se’ls suposa coneixedors del marc 
jurídic que ignoren alegrement per jugar al joc de la confusió i amb els sentiments de les persones 
afectades.

Posar en dubte la feina del personal tècnic de l’Ajuntament, veure maniobres inexistents i menysprear 
el  patiment  personal  que  molts d’aquests  funcionaris  estan  suportant  per  fer  el  que  els  toca: 
diagnosticar  una  situació  objectiva  de  perill  per  les  persones,  perquè  en consciència  no  poden 
dictaminar en un altre sentit, és atacar a la mateixa institució que aspiren a governar, al personal que 
hi treballa i és un joc brut polític, de mal polític, que hem de condemnar en tots els fronts en què es 
produeixi.

Tots aquests representants públics han signat alegrement un paper que menysprea el risc per les 
persones que representa l’edifici A dels Don Pepe i exigeix a aquesta Administració que ignori el perill 
i acluqui els ulls davant el que pugui passar. Encara més, se li exigeix que se salti les lleis i autoritzi 
algo que no pot, perquè després de més d’un any  de donar-li voltes per  buscar una solució 
consideram amb honestedat que no n’hi és, ara per ara.

Així s’ha explicat a tots els representants polítics i també als vesins. Tantes vegades com ho han 
demanat. Junt amb l’activació de totes les mesures possibles per fer més lleu l’indubtable sotrac que 
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patiran les seves vides. Per ajudar-los a refer-se. Perquè aquest és un govern progresista i estarà 
sempre  amb les persones,  fins  i  tot  quan a canvi  només rep d’elles incomprensió i una manca 
absoluta de col·laboració.

Per comptes de trobar lleialtat d’un partit amb vocació de govern com és el PP, la resposta dels seus 
representants és una recerca temerària de no se sap quin guany polític. Han decidit ignorar, en el seu 
deliri activista, que a dia d’avui no hi ha cap projecte de rehabilitació presentat a l’Ajuntament per 
concedir-li la llicència que reclamen els propietaris dels Don Pepe. Que tots i cada un dels propietaris 
que varen acceptar rebre la notificació varen rebre també una còpia complerta de l’expedient de 
declaració de ruïna. Que varen deixar esgotar el termini per oposar-se a la declaració de ruïna 
de l’edifici sense presentar ni una al·legació. Que aquesta decisió es va adoptar perquè ells mateixos 
demanaven no pagar les càrregues municipals i que aquest tràmit també els ha de permetre deixar 
de  pagar  les  hipoteques.  Que aquest  equip  de  govern  i  tota  la  corporació  treballen  de  manera 
incansable per garantir el dret de totes aquestes persones a no quedar desemparades.

Adherir-se a aquesta campanya per embrutar  el  nom de la  gent d’aquesta casa és encara més 
reprovable per part de qui, des de la seva responsabilitat de govern, a dia d’avui no s’ha dignat a 
contestar les peticions d’ajuda del plenari de Sant Josep, que el juliol passat demanava al Consell 
insultar d’Eivissa que crees línies específiques de subvencions per ajudar als afectats a refer les 
seves vides,  sumant-se a l’esforç que ja ha fet aquest Consistori  amb més de mig milió d’euros 
destinats a totes aquestes persones, en ajudes directes, lloguer d’estància temporal, assessorament 
jurídic gratuït, etc. Sense oblidar la desvergonya de qui, davant un cas semblant, per comtes d’un 
hotel pagat amb diners de tots durant dos mesos, va enviar els desallotjats a jeure a la pista d’un 
poliesportiu, sense cap altra opció.

Donar ales a conspiranoies o solucions màgiques no és estar al costat de les famílies que viuen en 
una situació de perill cert, sinó contribuir al seu engany d’una manera irresponsable. Per això els 
instam  a  explicar  quina  és  la  realitat  de  la  seva  situació  a  totes aquestes  persones,  per 
responsabilitat, i reiteram la invitació a sumar-se al costat dels que busquen ajudar-los realment, fent, 
entre altres coses, una valoració del terreny que permeti augmentar les possibles compensacions, 
com també es demanava.

Els informes emesos pel personal tècnic d’aquesta casa, i que aquest equip de govern no pot ignorar, 
són un exemple del verdader compromís i de responsabilitat amb la ciutadania,  posant  la  seva 
seguretat per davant de tot i amb un dur cost personal que tots ells han hagut de patir. A Sant Josep 
ja no es mira cap a un altre costat ni es fan vestits a mida ni es decideixen les coses a gust dels 
amics. És el personal d’aquesta administració el que ha situat el llistó ètic de l’Ajuntament allà on és 
ara. Mal  que  pesi.  Per  tot  el  que aquí s’exposa, consideram que els grups polítics d’aquest 
Ajuntament no podem fer altra cosa que estar al seu costat i acompanyar-los en una feina ingrata i 
defensar el seu bon nom davant tothom que gosi mirar de tacar-lo.

Tampoc poden restar passius davant un atac mai vist a aquesta institució i aquest equip de 
govern, als que es vol obligar a prevaricar, a prendre una decisió contrària a la legalitat a consciència. 
Perquè les regles que tots ens hem donat no es poden canviar segons bufa el vent. La seguretat 
jurídica conforta el ciutadà que cumpleix les normes i cumplir les lleis no és una opció, sinó una 
obligació.

Així, els grups del PSOE i Unides Podem sotmeten a la consideració del plenari la següent:

PROPOSTA D’ACORD:

1. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia dona total suport a la tasca professional del personal 
tècnic de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia i condemna els intents de pressionar-los en la seva 
feina, desacreditar els seus informes o condicionar el seu criteri professional.

2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia confia plenament en el procediment administratiu que 
ens  hem  donat  com  a  via  per  garantir  els  drets  de  la  ciutadania  i  la  seva participació  en  els 
procediments  que  els  afecten.  Aquest  procediment  està  dirigit  de  forma íntegra pels funcionaris 
municipals i revisat de manera diligent pels serveis jurídics.

3. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta, de nou, al Consell  Insular d’Eivissa a complir 
l’acord pres en sessió plenària de juliol de 2021 per tal que se sumi el front institucional per donar 
suport a les persones afectades per la situació de perill de l’edifici A dels Don Pepe i a la recerca de 
solucions que permetin superar aquest episodi de la millor manera possible per a totes elles.

4. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia insta als càrrecs públics del Partit  Popular que han 
signat aquest document, a demanar excuses públiques al personal funcionari de l’Ajuntament de Sant 
Josep per posar en dubte el seu honor i la seva imparcialitat, així com a rectificar públicament el seu 
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suport a un document que insta a prevaricar i incomplir les Lleis vigents.

5. L’Ajuntament  de Sant Josep de sa Talaia insta al  president  del  Consell  a que cesi  de forma 
fulminant  els consellers del  seu equip,  si  no es retracten públicament  de la seva adhesió a una 
campanya que incita aquesta Corporació a incomplir la legislació i actuar de manera il·legal davant 
autos judicials ferms i contra els seus propis informes .”

Sotmesa la  proposta  a  votació,  per  12  vots  a  favor  (8  del  PSOE,  3  d’UNIDES 
PODEM  i  1  d’ARA  EIVISSA),  6  vots  en  contra  (5  del  GPM  i  1  de  VOX)  i  3 
abstencions (2 de CIUDADANOS i 1 de PxE), és a dir, per majoria absoluta del 
nombre legal de membres de la corporació, s’ACORDA: 

1. L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  dona  total  suport  a  la  tasca 
professional  del personal  tècnic  de  l’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa Talaia  i 
condemna els intents de pressionar-los en la feina, desacreditar-ne els informes o 
condicionar-ne el criteri professional.
2. L’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia confia plenament en el procediment 

administratiu que ens hem donat com a via per garantir els drets de la ciutadania i 
la participació en els procediments que l’afecten. Aquest procediment està dirigit de 
forma íntegra pels funcionaris municipals i revisat de manera diligent pels serveis 
jurídics.
3. L’Ajuntament  de  Sant  Josep  de  sa  Talaia  insta,  de  nou,  el  Consell  Insular 
d’Eivissa a complir l’acord pres en sessió plenària de juliol de 2021 per tal que es 
sumi al front institucional per donar suport a les persones afectades per la situació 
de perill de l’edifici A dels Don Pepe i a la cerca de solucions que permetin superar 
aquest episodi de la millor manera possible per a totes elles.
4. L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  insta els  càrrecs públics del Partit 
Popular que han signat aquest document a demanar excuses públiques al personal 
funcionari  de l’Ajuntament  de  Sant  Josep  per  posar  en  dubte  el  seu  honor  i 
imparcialitat, així com a rectificar públicament el suport a un document que insta a 
prevaricar i incomplir les lleis vigents.
5. L’Ajuntament  de Sant  Josep de sa Talaia  insta el  president  del Consell  que 
destitueixi  de forma  fulminant  els  consellers  del  seu  equip  si  no  es  retracten 
públicament  de  l’adhesió  a  una  campanya  que  incita  aquesta  Corporació  a 
incomplir  la  legislació  i  actuar de manera il·legal davant  interlocutòries judicials 
fermes i contra els seus propis informes.

En el debat hi han intervengut la Sra. Ribas Torres, del PSOE; el Sr. Marí Álvarez, 
del GPM; el Sr. Becerra, de CIUDADANOS; el Sr. Prats, d’ARA EIVISSA;  la Sra. 
Vidal, de VOX ; i el Sr. Torres, de PxE. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=9

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

 

10. Coneixement al Ple dels decrets d’Alcaldia

L’alcalde  manifesta  que  han  estat  a  disposició  de  tots  els  regidors  els  decrets  i 
resolucions  emesos per l’alcalde i  regidors delegats.  A més,  es dona compte del 
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següent decret:

Decret 2021-3195 de nomenament de la primera tinent d’alcalde com a alcaldessa 
accidental des del dia 2 fins al 5 d’octubre de 2021. 

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=10

 

11.  Moció  de  control  presentada  per  escrit  pel  GPM  sobre  la  possible 
incompatibilitat de l’alcalde

El portaveu del GPM retira aquesta moció de l’ordre del dia.  

Aquest punt es pot consultar a l’enllaç següent:
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=11

C) PRECS I PREGUNTES 

 

12. Precs i preguntes

En primer lloc es dona contestació a les preguntes pendents de contestar del Ple 
anterior.  Únicament  la  Sra.  Ruiz,  del  grup  CIUDADANOS,  formula  preguntes  de 
forma verbal. 

Les deliberacions i intervencions produïdes en aquest punt es poden consultar a l’enllaç següent: 
http://149.202.169.58/?pleno=20211028&punto=12

 

I, no havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió, de la qual estenc aquesta acta, 
com a secretària, en don fe i firm juntament amb l’alcalde. 

Tot  seguit  el  públic  assistent,  per  invitació  del  Sr.  Alcalde,  formula  preguntes  de  forma 
verbal. 

Aquesta acta queda complementada amb la gravació efectuada en el mateix moment, que 
queda  incorporada  a  aquest  document,  en  el  qual  figuren  totes  les  deliberacions  i 
intervencions produïdes a la mateixa sessió.

El fitxer resultant de l’enregistrament de la sessió realitzada es conservarà de manera que 
garanteix la integritat i autenticitat del fitxer electrònic corresponent, firmat per la secretària 
general i l’alcalde de l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia.
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DILIGÈNCIA.-  per fer constar que aquesta acta es va aprovar pel Ple d’aquest Ajuntament 
en la sessió ordinària feta  el 25 de novembre 2021.  

DOCUMENT FIRMAT ELECTRÒNICAMENT
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	 PROPOSTA D’ACORD:

		esPublico Gestiona - Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia
	2021-12-03T14:44:26+0100
	Sant Josep de sa Talaia
	ANGEL LUIS GUERRERO DOMÍNGUEZ - 41447746K (FIRMA)
	Ho accepto


		esPublico Gestiona - Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia
	2021-12-03T16:42:59+0100
	Sant Josep de sa Talaia
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